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12. marts 2019. 

 

 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvor mange af den bevilling på 3,8 mio. kr til Killiliisa vil blive benyttet til initiativer 

rettet mod børn og unge der har været udsat for seksuelt misbrug? Kan man begrunde 

det man agter at bruge dem til? 

 

2. Har Naalakkersuisut planer om at forhøje bevillingen til bekæmpelse af seksuelt 

misbrug af børn og unge gennem Killilissa på 3,8 mio. kr.?  

 

3. Har Naalakkersuisut planer om at udvide rejseholdet til behandling af børn og unge der 

har været udsat for seksuelle overgreb? 

 

a) Hvis rejseholdet til behandling af børn og unge der har været udsat for seksuelle 

overgreb udvides, hvor meget vil det koste? 

 

4. MIO kom med en udmelding i medierne1: ”MIO er klar over, at der er et stort mørketal, 

når det handler om seksuelle overgreb mod børn. Hvis vi skal have mørketallet frem, så 

mener jeg også, at det er på tide, at man begynder at tænke på, at der også skal være et 

beredskab klar til børn, når man henvender sig for at få hjælp”. 

a) Kan Naalakkersuisut redegøre, hvordan landsdækkende forhold er i dag ang. 

beredskab klar til børn når man henvender sig for at få hjælp? 

b) Har Naalakkersuisut planer om at oprette landsdækkende beredskab klar til børn 

når man henvender sig for at få hjælp? 

 

5. Hvilke mål har Naalakkersuisut for at fremskynde behandlingsstart af børn og unge der 

har været udsat for seksuelle overgreb? 

 

6. Hvilke initiativer har Naalakkersuisut igangsat for børn og unge i yderdistrikter der har 

været udsat for seksuelle krænkelser? 

 

7. Kan Naalakkersuisut redegøre for hvordan man sikrer støtte til hele familier hvor børn 

                                           
1 https://sermitsiaq.ag/boernetalsmanden-oensker-rejsehold-boern  

https://sermitsiaq.ag/boernetalsmanden-oensker-rejsehold-boern
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og unge har været udsat for seksuelle krænkelser? 

 

8. Hvordan behandles krænkerne for overgreb af børn og unge?  

 

a) Hvilke planer har Naalakkersuisut for at forbedre behandlingen af krænkerne? 

Såfremt dette vil ske, hvad kommer det til at koste? 

 

9. Har Naalakkersuisut planer om løfte viden om seksuelle krænkelser hos medarbejdere 

i daginstitutioner, skoler, sundhedsvæsenet samt uddannelsessteder som arbejder med 

børn og unge?  

 

10. Hvilke initiativer har Naalakkersuisut omkring tabu i forbindelse seksuelle krænkelser 

af børn og unge?  

 

11. Har Naalakkersuisut andet at oplyse i sagen? 

 

(Medlem af Inatsisartut Aqqa Samuelsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

Man kan i Politiets år statistik læse, at antallet af seksuelle krænkelser er stigende. Stigningen i sig 

selv er selvfølgelig både problematisk og skræmmende. Man kan ikke komme uden om, at skulle 

igangsætte de seksuelt krænkede børn og unges behandling straks og uden at de skal vente i lang tid. 

Derfor ønsker jeg at få oplyst, om man agter at øge bevillingerne til Killiliisa. 

Det er vigtigt at man kommer til yderdistrikter for at give behandling til børn og unge der har været 

udsat for seksuelle krænkelser. Det vil være interessant at høre, hvilke initiativer Naalakkersuisut 

agter at igangsætte for børn og unge der har været udsat for seksuelle krænkelser og som bor i 

yderdistrikterne. Det skal sikres at børn og unge kan behandles i deres respektive bosteder og i deres 

familiers nærhed. Derfor ønsker jeg at få oplyst, om Naalakkersuisut har planer om at øge antallet af 

rejseholdet for børn og unge der har været udsat for seksuelle krænkelser, idet det er vigtigt at 

behandlinger opstartes straks. 

  

Hvis samfundets nærvær skal styrkes, skal man planlægge at bryde tabu når der opstår mistanke eller 

man får viden om at børn og unge har været udsat for seksuelle overgreb. Disse er forhold jeg ønsker 

at få Naalakkersuisut om at oplyse, for børns, unges, familier der har været udsat for seksuelle 

krænkelsers skyld. 

  


